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Vragen van het lid Agema (PVV) aan de Minister van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport over het bericht dat spoedeisendehulppersoneel wegloopt door 
schaalvergroting van ziekenhuizen (ingezonden 5 oktober 2023). 

Vraag 1
Wat is uw reactie op het bericht van de Nederlandse Vereniging van 
Spoedeisende Hulpartsen (NVSHA) dat spoedeisendehulppersoneel wegloopt 
door schaalvergroting?1 

Vraag 2
Klopt het dat middelgrote ziekenhuizen kwalitatief de beste zorg bieden? Zo 
nee, waarom niet? Zo ja, waarom vindt dan nog steeds verdere schaalvergro-
ting plaats? 

Vraag 3
Klopt het dat schaalvergroting leidt tot hogere kosten en vertrekkend 
personeel? Zo nee, waarom niet? Zo ja, waarom vindt er dan nog steeds 
verdere schaalvergroting plaats? 

Vraag 4
Uit het hierbij bijgevoegde onderzoek blijkt dat de optimale schaal van een 
ziekenhuis 200–300 bedden is en veel ziekenhuizen nu 450–500 bedden tellen; 
welke mogelijkheden heeft u (ook wettelijke) om de beweging van verdere 
schaalvergroting te keren richting de optimale schaal?2 

Vraag 5
Deelt u de mening dat hoewel de concentratie van hoogcomplexe zorg in 
gespecialiseerde ziekenhuizen logisch en zeer waardevol is, maar dat deze 5% 
van de ziekenhuiszorg er niet voor zou moeten zorgen dat de overige 95% 
niet meer in de nabijheid van de patiënt mogelijk is?

1 Zorgvisie.nl, 3 oktober 2023, «Door schaalvergroting ziekenhuizen loopt seh-personeel weg» 
«Door schaalvergroting ziekenhuizen loopt seh-personeel weg» – Zorgvisie.

2 ESB, 19 mei 2017, «Nederlandse ziekenhuizen te groot voor verdere schaalvoordelen» https://
esb.nu/nederlandse-ziekenhuizen-te-groot-voor-verdere-schaalvoordelen/.
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